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Úvod:
Do rúk sa Vám dostáva jubilejné desiate číslo Vareškára. Čas je neúpros-
ný a naozaj je to už desiate vydanie. Mali sme predstavu, že by sme mohli 
Vareškára publikovať aj dva-trikrát do roka. Len ten čas od fašiangov       
po advent prejde veľmi rýchlo, takže stíhame pripraviť iba jedno vydanie 
ročne. Sme menšia obec, preto aj tých ľudí, ktorí pomáhajú pri organizo-
vaní obecných podujatí nie je mnoho. 
Každému, či poslancovi, členom zložiek, ktoré v obci fungujú, sponzorom 
z firiem, ktoré tu pôsobia alebo tu podnikatelia žijú, patrí poďakovanie 
za ich prácu a činnosť. Verím, že zažijeme ešte veľa úspešných podujatí 
a športových zážitkov.
                                                                                                                                                              
                    Igor Daško
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Čo sa dialo v roku 2024:
Počnúc novým rokom sme sa zamerali na vypracovanie projektov na vybudovanie nového zázemia 
pre letný kultúrny stánok, keďže tie priestory boli už vo veľmi zlom stave, a hlavne sme chceli mať priestor 
pod jednou strechou. Po vypracovaní projektovej dokumentácie sme podali žiadosť na stavebné povole-
nie a pristúpilo sa k zbúraniu. Od spoločnosti Farma Kameničany sme po dohode prikúpili pozemok 
na  rozšírenie areálu letného kultúrneho stánku, aj ako prípadnú rezervu na priestory pre zberný dvor 
v obci. Tu sme podali aj žiadosť na ministerstvo životného prostredia o dotáciu na mechanické vybavenie 
tohto dvora. Na konci roka nám bola dotácia schválená, za čo ministerstvu ďakujeme. Ešte pred letom 
sme absolvovali verejné obstarávanie realizátora obecného parčíka pri futbalovom ihrisku. Víťazom 
sa  stala firma Kľačanský, s.r.o., ktorá v októbri začína dielo aj realizovať. Stavebné práce a výsadba       
stromov sa podarila. Na jar sa ešte vysadí tráva a pozemok začne kvitnúť do krásy. Veríme, že bude 
pekným miestom na prechádzku a oddych. Podarilo sa oživiť futbalový klub. Partia nadšencov skonsoli-
dovala svoje sily, pripojili sa aj ďalší hráči a na jeseň sa hrali majstrovské zápasy. Žiaľ stav ihriska                       
je   žalostný. Realizovalo sa jeho zameranie a výškové rozdiely sú ± 40cm!! Ako obec nevieme uvoľniť 
prostriedky na jeho opravu. Bola vyhlásená výzva pre obce do 3000 obyvateľov na výstavbu alebo 
opravu športovej infraštruktúry, do ktorej sme sa prihlásili. Pomohla nám aj firma p. Dzurka Arch stav, ktorá 
nám vypracovala projekt bez nároku na honorár. Futbalovému klubu pomohli k obnoveniu činnosti 
aj  sponzori firma SVH Kameničany, Fimad Dubnica nad Váhom,Farma Kameničany a firma Štefanec 
a syn. V rámci brigád sme realizovali aj demontáž starého oplotenia okolo kaplnky sv. Cyrila a Metoda, 
následne sa vymurovalo nové oplotenie. Zamestnanec obecného úradu vydláždil plochu na obecnom 
dvore a chodníky pri sklade DHZ. V súvislosti kultúrno-spoločenského života sa v obci konali už tradičné 
podujatia. Fašiangy so zabíjačkovými špecialitami, v apríli pálenie Ďura, kde bolo veľmi veľa atrakcií; či už 
sokoliari, klaun pre deti, skákacie hrady, harmonikári, ale aj Terchovská muzika a večerná diskotéka. Tiež 
bola omša na Vŕškoch, oslava hodov v obci, trojdňový výlet do Čiech, až po zapaľovanie adventných 
sviečok v obci pri kaplnke. O niektorých činnostiach budú aj samostatné články.                         Igor Daško
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Čo nás čaká v roku 2025:
V tomto roku nás čaká veľa práce. Budú s nimi spojené aj obmedzenia niektorých obecných akcií.                                
Takže po poriadku, obecný parčík je po stavebnej časti a výsadbe stromov, ihličňanov a aj trvaliek hotový.          
Treba vysiať trávu a osadiť do kruhového odpočívadla lavičky. Na konci januára nám bola poskytnutá dotácia 
z fondov na podporu športu na rekonštrukciu futbalového ihriska. Tú chceme realizovať hneď ako počasie dovolí 
v marci, v apríli a maximálne v máji. Celý trávnik bude rozkopaný, budú sa zrovnávať nerovnosti, zabuduje sa závla-
ha ihriska. Ďalej budú vymenené brány a striedačky, kúpi sa nová kosačka. Pre tieto práce nebude možné pri ihri-
sku zorganizovať akciu pálenia Ďura v apríli.  Pri realizovaní dotácie z ministerstva životného prostredia bude 
zadovážená komunálna technika: traktor, vlečka, drvič konárov, kontajnery na triedený zber. Preto bolo veľmi 
prezieravé, že sme od Farmy Kameničany prikúpili k obecnému pozemku časť o šírke 15 metrov na zväčšenie 
tohto areálu. Bude potreba pozemok oplotiť a presunúť tam techniku. Súčasťou musia byť aj spevnené plochy 
a prístrešok. Všetky tieto práce v tomto roku ani nestihneme zrealizovať. V areáli už prebieha vybudovanie nového 
zázemia k letnému stánku. Do konca apríla by sme chceli postaviť hrubú stavbu potom už v náväznosti na ostatné 
práce, ale hlavne aj na financie, určíme ďaľšie pokračovanie prác. Týmto je isté, že ani hodová zábava, ale ani iné 
diskotéky, či zábavy v areáli nebudú možné! Práce budú pokračovať počasa celého roka. Na realizáciu tohto 
zázemia nám boli pridelené menšie dotácie. Dostávame sa ku kultúrno-spoločenskému životu v obci.                      
Určite si nenechajte ujsť fašiangy 1.3. 2025 so zabíjačkovými špecialitami a tradičným sprievodom po obci. Večer 
ešte zábava v hostinci u Štefana – hrá Amazon. V máji pripravíme omšu na Penkách. Hody oslávime s rodinami 
a  vydržíme bez kultúrno-spoločenských akcií. Hlavne, aby sa na jeseň hral futbal naspäť v Kameničanoch.       
Jarnú časť sezóny odohráme v exile. Na jeseň sa bude konať autobusový zájazd z obce, cez občianske združenie.       
Verím v dobrú voľbu výberu, aby sa aj takto ľudia odreagovali. Potom príde október a s ním stretnutie s občanmi 
nad 70 rokov, a čo nevidieť adventný čas so zapaľovaním sviecí a príchod Mikuláša pre deti. 

Nakladanie s odpadmi
Mechanicko-biologická úprava odpadov bola uzniesením vlády SR odložená s účinnosťou od 1.1. 2027. Týmto 
sme sa vyhli skokovému nárastu poplatku za komunálny odpad. Ale je veľmi dôležité neustále odpad triediť,           
aby sme  čo najviac znížili množstvo komunálneho odpadu. V priebehu roka vydáme propagačný leták s aktuál-
nymi údajmi o komunálnom a triedenom odpade.                                Igor Daško
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Základná organizácia JDS
Rok 2024, s ktorým sme sa práve rozlúčili nás opätovne naštartoval do nových zmien a úloh. Odchádzajúcej pred-
sedníčke JD p. Jolanke Dubničkovej ďakujem za jej dlhoročnú prácu.  Ako sa podarilo splniť Vaše očakávania 
novému vedeniu, ukáže čas. 
Privítali by sme omladenie členskej základne JD o mladšie ročníky seniorov. Našu činnosť sme si nedali prekaziť 
tvrdšími sociálnymi a ekonomickými podmienkami. Práve naopak, hľadáme možnosti ako si aj tak dopriať potreb-
né priateľské chvíle a spoločné aktivity,  ktoré nás tešia a  hoci aj málom pomôcť tým, ktorý sú na tom horšie.    
Ďakujeme miestnym podnikateľom ako aj OÚ za finančnú podporu. Pookriali sme na jednodňových výletoch 
vo Viedni, v Trenčíne i v Poľnom Kesove. Rekondično-liečebný pobyt v Trenč. Tepliciach, v Nimnici a Vitanovej bol 
tiež správne využitý čas na zotavenie. Odskočili sme sa zabaviť  na fašiangovú zábavu do Dúlova, na majáles 
do Tuchyne a na Katarínsku zábavu do Červeného Kameňa. Zo športových hier v  Ilave priniesol p. Peter Bagín 
pekné dve medaile. Čistotu a  poriadok sa snažíme udržiavať okolo kontajnerov smerom ku Váhu, čistíme, 
zametáme chodníky a prechod pre chodcov. V prípade potreby kaplnku na Vŕškoch poupratujú tiež naše členky. 
Náš činorodý rok sme uzatvorili Katarínskym posedením na OÚ. Hosťom bol náš p. starosta a  oboznámil nás 
o výstavbe nových priestorov, kde by sme sa mohli v budúcnosti my ako JD častejšie stretávať. Do tanca a dobrej 
nálady nám hral hudobník Peter. Foto v prílohe.  Našou vydarenou akciou v  spolupráci s  OÚ bolo podávanie 
vianočného punču s koláčikmi v predvečer prvej adventnej nedele.  Rok 2025 čaká na každý náš iniciatívny krok, 
na každé spoločné úsilie, tak nepremárnime šancu. Prajme si, aby v novom roku naša spoločnosť mala k dôchod-
com veľa lásky, aby každý senior tu mal aj adekvátny priestor a kvalita spoločnosti nech svedčí, že sa vie postarať 
aj o tých najzraniteľnejších.         

Margita Kováč Hudcovská

Cyklistické preteky Okolo Slovenska 2024:

V piatok 28.6. 2024 sa v rámci tretej etapy cyklistických pretekov 
Okolo Slovenska, ktoré začali v Piešťanoch, konal prejazd cez našu 
obec a to až dvakrát!

Najskôr prešli cez obec od Nemšovej, aby pokračovali smerom na 
Lednicu a Lednické Rovne. Odtiaľ smerovali naspäť cez našu obec 
do cieľa, ktorým bola Dubnica nad Váhom. Víťazom sa stal známy 
cyklista Julian Alaphilippe z Francúzska. V rámci prejazdu cez obec 
naši občania v slušnom počte povzbudzovali a podporovali 
cyklistov. Obzvlášť keď v pelotóne pretekal aj náš najslávnejší 
cyklista Peter Sagan.

Celkovo pretekári absolvovali 5 etáp. Obávané stúpanie z Tatran-
skej Štrby na Štrbské pleso museli cyklisti absolvovať trikrát. 
Celkovým víťazom sa stal švajčiarský cyklista Mauro Schmid.
           

Igor Daško



5. strana    www.kamenicany.sk

Túlavé topánky
„Čas ani káměn není věčný“ ...takto znie jeden z nápisov na skalných vežiach národnej prírodnej rezervácie 
Adršpašsko-Teplické skály. A pretože človek je tvor túžiaci po poznávaní, rozhodli sme sa i my-občania z našej 
obce, navštíviť tento najväčší eróziou vytvorený pieskovcový skalný labirint v Českej republike. S odstupom času, 
môžem povedať i podľa ohlasu zúčastnených, že toto bol jeden z najkrajších a najvydarenejších výletov, ktoré som 
doteraz absolvovala. Aj keď plánovanie a obavy o počasie stáli nemálo času a stresu, všetko to nakoniec dopadlo 
podľa predstáv, čo je príjemný pocit. Trojdňový autobusový zájazd sa uskutočnil v dňoch 27.-29.9.2024 s odcho-
dom v piatok v ranných hodinách z centra našej obce. „41 člennú posádku“ čakala síce dlhá 6 hodinová cesta, 
no  o zábavu v autobuse nebola núdza. Pred príjazdom do mesta Trutnov, kde bola už pre každú dvojicu 
nachystaná čistá, moderne zariadená hotelová izba sme sa ešte pokúsili navštíviť Babičkino údolie-rozprávkový 
kraj Boženy Nemcovej známy z filmovej adaptácie, no pre vtedy záplavami zničené chodníky bol vstup do areálu 
uzatvorený. To nám však na nálade neubralo a po absolvovaní večerného voľného programu v meste nás všetkých 
rozveselil a zabavil Matej H. svojou hrou na harmonike v spoločných priestoroch hotela Davidek. Sobotný program 
bol po raňajkách naplánovaný do minútky, nakoľko k návšteve prírodného skanzemu bola potrebná rezervácia 
vstupov na presný čas. To čo nasledovalo po vstupe sa nedá celkom opísať...Úžas z toho, čo dokáže „pani príro-
da“ vytvoriť nemal konca. Miestami až 80 metrové skalnaté obrazce pripomínajúce rôzne útvary, jazero 
s možnosťou plavby, vodopád...Jednoducho nádhera. 3,5 kilometrový okruh plný schodov s nádhernými výhľad-
mi a pre  väčšinu zdatnejších jedincov dlhší turistický okruh približne 11 km s prechodom do Teplických skál bol 
nádherne využitý deň na čerstvom vzduchu a  nadlho nám ostane v našich spomienkach. Nedeľné ráno už bolo 
v znamení opustenia hotelu a cesty smer Dolní Morava-areálu v ktorom sa týči 95 metrov nad horským údolím  
najdlhší visutý most v Európe SKI BRIDGE 721. Trasu k nemu a nazad sme si uľahčili lanovkou no našli sa i takí, ktorí 
sa odvážili využiť na cestu dolu krásne vybudovanú bobovú dráhu. Vykročiť na most chcelo u mnohých trochu 
odvahy, ale o neobyčajný zážitok na celý život núdza nebola. 
Cesta nazad vždy ubieha rýchlejšie a nedeľná pohodička v autobuse, kedy je tá správna chvíľa na debaty, plány 
a nieje núdza o smiech, je to na čo mnoho krát v bežnom živote nieje toľko času. Verím, že i s odstupom času 
si všetci zúčastnení s úsmevom na tvári spomenú na chvíle spoločne strávené v „našej komunite“. 
A ďalšie plány? Miest na našom krásnom Slovesnku je veľa, no nájsť a vyhovieť vačšine niečim, vhodným i pre 
staršie vekové kategórie je dosť náročné. O to viac, že počasie sa vopred nedá odhadnúť. Môj návrh je ešte jeden 
krát nakuknúť k bratom Čechom v septembrových dňoch a absolvovať dvojdňový autobusový zájazd s návštevou 
tajomnej priepasti Macocha, pôvabného zámoku Rájec a hodinovej plavby v zelených vodách Punkevnej jaskyne 
všetko neďaleko mesta Brno. Verím, že sa nájdu opäť nadšenci spoznávania prírody a spoločnými silami si sprí-
jemníme zopár chvíľ.                          Janka Veselá
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DHZO Kameničany
Na úvod chcem všetkým obyvateľom obce Kameničany popriať pevné zdravie, veľa úspechov v roku 2025, 
mnoho spoločných chvíľ so svojimi blízkymi a žiadny nekontrolovateľný oheň vo vašej blízkosti.
V roku 2024 sme v našej obci zaznamenali jeden nekontrolovateľný požiar. Bolo to počas letného obdobia pod 
hlavnou cestou smerom na Slávnicu, kde došlo k vypaľovaniu slamy po žatve. Majiteľ slamu spálil a odišiel.        
Neuhasil menšie ohniská a tie sa v dôsledku zbytkov suchej slamy a vetra rozšírili na okolité parcely. Na  miesto 
zásahu boli privolaní profesionáli z Dubnice nad Váhom s cisternou a štvorkolkou. Na mieste uhasili všetky ohni-
ská. My z DHZ Kameničany sme sa starali o usmerňovanie a reguláciu dopravy na neďalekej hlavnej ceste, odkiaľ 
sa k ohnisku schádzalo. DHZ Kameničany sa počas roka 2024 zúčastnil dvoch taktických cvičení. Prvé cvičenie 
prebehlo 10. augusta 2024 pod taktovkou Policajného Zboru SR, Pohotovostného Pátracieho Tímu a tímov DHZ 
(Kameničany, Bolešov, Bohunice, Mikušovce) na vyhľadávanie stratených osôb. Cvičenie prebiehalo v oblasti 
lesíka, tzv. jám od ihriska v Kameničanoch smerom na Slávnicu. Cieľom cvičenia bolo vyhľadať zranené osoby, 
ktoré sa v priestore nachádzali. Pri hľadaní osôb bol nasadený pátrací pes Policajného Zboru pod vedením nášho 
krajana Michala Cucíka. Cvičenie bolo náročné, no hľadané osoby sa nakoniec podarilo nájsť. Pri cvičení sme si 
precvičili orientáciu v hustom lese, komunikáciu cez vysielačky, ošetrenie a prepravu zranenej osoby.
Druhé cvičenie sa uskutočnilo 24. novembra 2024 pod velením HaZZ Dubnica nad Váhom a zúčastnili sa všetky 
tímy z okresu Ilava. Cvičenie prebiehalo v náročnom teréne lesa nad obcou Kolačín. Deň pred cvičením napadol 
sneh a podmienky boli o to náročnejšie. Cieľom cvičenia bolo dostať sa čo najbližšie k lesnému požiaru a uhasiť 
ho. Boli preto nasadené cisternové vozidlá Tatra a taktiež terénne štvorkolky. Cvičenia sa zúčastnilo viac ako 50 
členov DHZ z celého okresu.
Na záver roka sme dostali možnosť zakúpiť hasičské auto pre našu obec. Máme veľmi peknú zbrojnicu, a bola by 
škoda nevyužiť jej priestor pre hasičské vozidlo. Po dlhých debatách a hlasovaní sme sa medzi sebou zhodli 
a  terénne hasičské auto sme zakúpili. Auto je staršie, no veľmi zachovalé. Bolo vyradené z Dobrovoľného 
hasičského zboru obce Sibřina v Českej republike, 10 km od Prahy. Auto sme si dali skontrolovať a priviezť v de-
cembri 2024. Na aute bolo nutné urobiť základný servis, ako je výmena oleja a filtrov, výmena zadných bŕzd 
a podobne. Aktuálne prebiehajú procesy k prihláseniu vozidla na úrade dopravy a komunikácií. Ak pôjde všetko 
podľa plánu, auto bude mať do pár týždňov slovenské evidenčné čísla. Pevne veríme, že auto bude slúžiť našej 
obci ešte dlhé roky a pomôže vtedy keď to bude nevyhnutné. Ďakujeme Vám za podporu v roku 2024 a tešíme sa 
na spoločné akcie v roku 2025.                 Andrej Barták



7. strana    www.kamenicany.sk

ZO Chovateľov poštových holubov Kameničany

FK Slovan Kameničany
Jedným z cieľov starostu a obecného zastupiteľstva pre rok 2024 bola aj snaha o znovu založenie futbalového 
tímu. O predbežnom záujme  o futbal v dedine sme vedeli pričom pomoc nám ponúkli aj niektorí spoluobčania, 
vďaka ktorým sme začali budovať mužstvo už v jarných mesiacoch. Do svojich rúk to zobrali menovite Marek 
Kotras, Patrik Hudcovský a Matej Visolajský, ktorí k sebe na pomoc zavolali aj dlhoročného funkcionára Milana 
Mončeka, ktorý má z futbalového hľadiska bohaté skúsenosti. Novozrodené vedenie tým pádom mohlo začať 
skladať nové mužstvo. Ďalším krokom bolo nájdenie trénera pričom sa rozhodli staviť na overeného trénera, 
ktorého prácu poznali, tým trénerom bol  Juraj Senko. Po vzájomnej dohode sa pustili k samotnej tvorbe mužstva, 
pričom jedným z  hlavných pilierov mala byť dobrá partia a chalani z okolia. Veľmi chalanom pomohlo neprihláse-
nie sa futbalového mužstva z Bolešova do nového súťažného ročníka o čom sa už dlhšie rozprávalo a nakoniec 
aj  potvrdilo pričom sa nám teda uvolnili hráči, ktorí mali záujem pripojiť sa k našemu mužstvu a pomôcť nám. 
Po získaní  nových hráčov sme vedeli, že sme na dobrej ceste a tak sme teda oslovili potencionálnych sponzorov 
krorým sme predstavili našu víziu a kde by sme potrebovali ich pomoc po finančnej alebo materiálnej stránke za 
čo im veľmi pekne ďakujeme. Keď sme už mali vedenie, hráčov, trénera a aj sponzorov  vedeli sme, že sa do toho 
môžeme pustiť na 100% a mužstvo po ročnej odmlke oficiálne prihlásiť  do nového súťažného ročníka. Začiatok 
sezóny sa pre nás vyvíjal nad očakávanie pričom sme atakovali dlhšiu dobu vrchné priečky ale toto obdobie sa 
nám nepodarilo udržať a postupne sa nám prestávalo dariť  a tak sme sa prepadávali nižšie a nižšie tabuľkou.   
Chalani bojovali každý zápas a veľakrát súperili aj sami so sebou  a so zraneniami a zásluhou bolo postupné bodo-
vanie v zápasoch vďaka ktorému sa nám podarilo po jesennej časti skončiť  na 8 mieste s 15 bodmi a so skóre 
20:21 čo vzhľadom na novovzniknuté mužstvo nebolo vôbec zlé. Vďaka výsledkom začala panovať s futbalom 
celková spokojnosť. Príprava na jarnú časť už začala a veríme, že budeme v tabuľke už len stúpať vyššie a vyššie 
čím budeme robiť radosť nie len nám ale najmä našim fanúšikom a podporovateľom.              Patrik Hudcovský
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Na záver:
Poďakovanie patrí občanom, ktorí prispeli svojimi článkami. Neprešlo jazykovou úpravou, 
necenzúrované. Vydané Obecným úradom Kameničany. 
Design: Martin Daško

Zoznam obyvateľov prihlásených 
na pobyt v obci

Prisťahovalo sa: 12 obyvateľov
Odhlásilo sa: 11 obyvateľov

Narodení: 5 detí
Navždy nás opustili: 6 občania 

Stav k 31. 12. 2024 na trvalý pobyt:
549 obyvateľov

plánovaný zájazd - priepasť Macocha

ZO Chovateľov poštových holubov Kameničany


